

Assembly that, if the economic reconstruction of devastated areas is not to be unduly delayed, the International Bank would come into full effective operation at the earliest possible date so that, in accordance with the special functions laid down for the Bank in its articles of Agreement, it may be able, early in 1947, to make the fullest possible contribution toward the needs of economic reconstruction;

4. *Recommends* that the Economic and Social Council and its Commissions consider undertaking as soon as possible, in co-operation with the specialized agencies concerned, a general survey of raw material resources needed for the economic reconstruction of devastated areas, with a view to recommending the adoption of the necessary measures to increase and promote production and to facilitate transportation of those materials from the producing areas to the devastated areas;

5. *Further recommends* that, in order to give effective aid to the countries devastated by war, the Economic and Social Council, at its next session, give prompt and favourable consideration to the establishment of an Economic Commission for Europe and an Economic Commission for Asia and the Far East."

*Fifty-fifth plenary meeting,
11 December 1946.*

47 (I). Report of the Committee on UNRRA (United Nations Relief and Rehabilitation Administration)

The General Assembly, at its twenty-first plenary meeting on 1 February 1946, established a Committee to encourage support of UNRRA during the final stages of its work.

The General Assembly has now received a report on the work of the Committee¹ and has noted with satisfaction the extent to which Member Governments have supported the activities of UNRRA and have thus contributed so substantially to the relief and rehabilitation of those countries which had been devastated by the war.

The General Assembly has learned from the report of the Committee that, although expected contributions have been realized in very large measure, a small proportion has not yet been made available, and that the Chairman of the Committee has been requested to draw the attention of the Governments concerned to the desirability of completing their contributions in order that UNRRA might receive the full amount required for the completion of its activities.

The General Assembly, therefore,

Warmly thanks the Chairman and members of the Committee on UNRRA for their efforts in fulfilment of the task entrusted to them;

¹ Documents A/94 and A/94/Add. 1.

générale estime que, si l'on veut éviter que la reconstruction économique des régions dévastées ne soit indûment retardée, la Banque internationale devra commencer à fonctionner pleinement et effectivement le plus tôt possible, de manière à pouvoir, conformément aux attributions spéciales que lui assignent les termes de son statut, apporter dès le début de 1947, la plus large contribution possible pour satisfaire les besoins de la reconstruction économique;

4. *Recommande* que le Conseil économique et social et ses Commissions envisagent d'entreprendre aussitôt que possible, en coopération avec les institutions spécialisées, une enquête générale sur les ressources en matières premières nécessaires à la reconstruction économique des régions dévastées, en vue de recommander l'adoption des mesures propres à augmenter et à développer la production ainsi qu'à faciliter le transport de ces matières premières des régions productrices vers les zones dévastées;

5. *Recommande, en outre,* que, pour apporter une aide efficace aux pays dévastés par la guerre, le Conseil économique et social, à sa prochaine session, procède sans délai à un examen favorable de la question de la création d'une Commission économique pour l'Europe et d'une Commission économique pour l'Asie et l'Extrême-Orient.

*Cinquante-cinquième séance plénière,
le 11 décembre 1946.*

47 (I). Rapport du Comité de l'UNRRA (United Nations Relief and Rehabilitation Administration)

L'Assemblée générale, au cours de sa vingt et unième séance plénière, le 1^{er} février 1946, a constitué un Comité chargé de faciliter l'œuvre de l'UNRRA au cours des derniers mois de son existence.

L'Assemblée générale est maintenant en possession d'un rapport sur les travaux du Comité¹ et constate avec satisfaction l'importance de l'aide que les Gouvernements des Etats Membres ont apportée à l'UNRRA, contribuant ainsi de manière considérable à fournir des secours aux pays dévastés par la guerre et à faciliter leur reconstruction.

L'Assemblée générale, par le rapport du Comité, a pu voir que, si une très grande partie des contributions attendues ont été versées, il reste encore une petite partie qui n'a pas été versée, et que le Président du Comité a été invité à attirer l'attention des gouvernements intéressés sur le fait qu'il serait à désirer qu'ils complètent le versement de leurs contributions en vue de permettre à l'UNRRA de réunir le total des fonds indispensables à l'achèvement de ses travaux.

L'Assemblée générale, en conséquence,

Remercie vivement le Président et les membres du Comité de l'UNRRA pour les efforts qu'ils ont fournis en s'acquittant de la tâche qui leur avait été confiée;

¹ Documents A/94 et A/94/Add. 1.

Urges Member Governments concerned to consider sympathetically the communication from the Chairman of the Committee on UNRRA and to make available the balance of their expected contributions, in order that UNRRA may have at its disposal for the completion of its task the full amount recommended by the UNRRA Council.

*Fifty-fifth plenary meeting,
11 December 1946.*

48 (I). Relief Needs after the termination of UNRRA (United Nations Relief and Rehabilitation Administration)

The General Assembly,

Taking note of the UNRRA Council resolution (No. 100) of 16 August 1946, and of the related resolution adopted by the Economic and Social Council of 3 October 1946;

Recognizing that certain countries will need financial assistance in 1947 to provide for imports of food and other basic essentials of life;

Taking note that this need for assistance may not, in all cases, be entirely met by international institutions and other public and private agencies available for this purpose;

Recognizing that, in some countries, if such assistance is not provided, there will be hunger, privation and suffering during the winter, spring and early summer of next year;

Taking note of the urgent necessity of meeting this residual relief need promptly, and of the expressed willingness of Members of the United Nations to do their part in attaining this end;

Recognizing the desirability of meeting this need without wasteful duplication of effort;

Considering that one of the purposes of the United Nations is to be a centre for harmonizing the actions of nations in the attainment of their common ends, including international co-operation in solving international problems of an economic and humanitarian character;

Reaffirming the principle that at no time should relief supplies be used as a political weapon, and that no discrimination should be made in the distribution of relief supplies because of race, creed, or political belief:

1. Establishes a Special Technical Committee whose functions shall be:

(a) To study the minimum import requirements of the basic essentials of life, particularly food and supplies for agricultural production of countries which the Committee believes might require assistance in the prevention of suffering or of economic retrogression which threatens the supply of these basic essentials;

Demande instamment aux Gouvernements des Etats Membres intéressés d'accueillir favorablement la communication du Président du Comité de l'UNRRA, et de verser le solde de leurs contributions attendues en vue de permettre à l'UNRRA de disposer, pour achever ses travaux, du total des fonds prévus par le Conseil de l'UNRRA.

*Cinquante-cinquième séance plénière,
le 11 décembre 1946.*

48 (I). Besoins d'assistance après la cessation de l'UNRRA (United Nations Relief and Rehabilitation Administration)

L'Assemblée générale,

Prenant acte de la résolution No 100 du Conseil de l'UNRRA en date du 16 août 1946, et de la résolution connexe adoptée par le Conseil économique et social le 3 octobre 1946;

Reconnaissant que certains pays auront besoin, en 1947, d'une assistance financière pour couvrir leurs importations de denrées alimentaires et autres principaux produits de première nécessité;

Prenant acte de ce que les organisations internationales et autres institutions publiques ou privées auxquelles on peut faire appel à cette fin, ne pourront peut-être pas, dans tous les cas, satisfaire complètement ces besoins d'assistance;

Reconnaissant que certains pays, s'ils ne reçoivent pas cette assistance, se trouveront exposés au cours de l'hiver, du printemps et au début de l'été de l'année prochaine, à la famine, aux privations et aux souffrances;

Prenant acte de l'urgente nécessité de pourvoir rapidement à cette assistance complémentaire, et du fait que les Etats Membres des Nations Unies se sont déclarés disposés à jouer leur rôle dans la réalisation de cette fin;

Reconnaissant qu'il est souhaitable de faire face à ces besoins sans gaspillage d'efforts résultant de double emploi;

Considérant que l'un des buts de l'Organisation des Nations Unies est d'être un centre où s'harmonisent les efforts des nations vers leurs fins communes, dont l'une est de réaliser la coopération internationale en résolvant les problèmes d'ordre économique et humanitaire;

Réaffirmant le principe selon lequel les secours ne doivent être utilisés à aucun moment comme arme politique et selon lequel aucune discrimination du point de vue racial, religieux ou politique ne doit être exercée dans la distribution des secours;

1. Crée un Comité technique spécial qui sera chargé:

a) D'étudier les besoins minima d'importation, en ce qui concerne les produits de première nécessité, notamment les denrées alimentaires et les fournitures destinées à la production agricole des pays qui, de l'avis du Comité, peuvent avoir besoin d'être aidés afin d'éviter les souffrances ou la régression économique qui compromet leur approvisionnement en produits de première nécessité;